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Източник: Lupa.bg 
 

Заглавие: Актрисата Илияна Лазарова с призив за живот без пластмасови 

отпадъци 

 

Депозитната система в България ще спаси три милиона изхвърлени 

пластмасови бутилки дневно 

 

Линк: https://lupa.bg/news/aktrisata-iliyana-lazarova-s-priziv-za-zhivot-bez-

plastmasovi-otpadaci_268998news.html 

 

 
 

Текст: С въздействащо видео и фотосесия актрисата Илияна Лазарова и 

екологично сдружение „За Земята“ призовават за бързо въвеждане на 

национална депозитна система за бутилки и кенчета. В депозитната система при 

покупка на бутилирана напитка потребителите плащат малка сума (депозит) за 

опаковката, която им се възстановява при връщане на амбалажа в магазин. 
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Всеки българин изхвърля (не разделя за рециклиране) по 113 пластмасови 

бутилки годишно или четиринадесет пъти повече от средния германец, който 

изхвърля едва по 8 пластмасови бутилки на година. Това е така, защото в 

Германия действа депозитна система, която включва и сериозен дял (25%) 

оборотни бутилки за многократно пълнене. Над 50 страни по цял свят имат такива 

системи, които осигуряват 80%-90% върнати и рециклирани опаковки. Така се 

слага край на безразборното изхвърляне на бутилки и кенове. 

 

У нас пластмасовите бутилки все още са обичайна гледка сред природата: в 

горите, край пътищата, в градските паркове, във всички водоеми и в най-добрия 

случай - в контейнерите за смесени битови отпадъци. Тези материали, които 

иначе подлежат на рециклиране, не само са загубени за икономиката, но 

струват немалко обществени средства за почистване, изгаряне и депониране. 

Те също така са част от причината от 2021 г. България да плаща от държавния 

бюджет над 44 милиона лева годишен данък към Европейския съюз въз основа на 

количеството нерециклирани пластмасови опаковки. 

 

Над десет години Министерството на околната среда и водите проучва 

въвеждането на депозитна система у нас, а през 2021 г. тя влезе в официалната 

програма на правителството. Въпреки че от 2012 година до днес са направени 

три доклада по темата, последният от които е от май месец тази година, 

Министерството бави необходимите законови промени като поръчва пореден 

анализ. 

 

Докато чакаме да дойде депозитната система и у нас, всеки ден губим 3 

милиона пластмасови бутилки, които отиват за изгаряне, в сметища или в 

природата. На всеки километър край пътищата ни се изхвърлят по 140 

пластмасови бутилки според преброяване на екологично сдружение „За 

Земята“. Поради неефективното разделно събиране в България плащаме в 

троен размер за всяка нерециклирана пластмасова опаковка - като 

потребители, местни данъкоплатци и европейски данъкоплатци. Купувачите 

плащат продуктова такса в цената на всяка опакована стока, но далеч не всички 

опаковки се рециклират. Общините харчат огромни суми за почистване на 

опаковки от напитки от улиците и парковете, а след това за тяхното депониране 

или изгаряне. Това не само вреди на здравето, но струва и много пари. Средният 

разход на жител за почистване на териториите за обществено ползване в 

България е по-висок от същия в Белгия, Нидерландия и Англия. 

 

Според представителни извадки на общественото мнение над 85% от българите 

одобряват въвеждането на депозит и биха връщали бутилките в магазините. 

Очакванията са за минимум 20 стотинки депозит. 

 

Илияна Лазарова не за първи път подкрепя кампания на екологичното сдружение. 

През 2020 година тя бе част от инициативата "Пластмаса в тялото", която подложи 

на изследване 10 български известни личности за наличие на опасни химикали, 

свързани с употребата на пластмасови опаковки за храни и напитки. Година по-

рано актрисата се включи и в кампанията „Горенето на е решение“ на “За 

Земята” и „Грийнпийс“ - против намерениeто на общините в България да горят 

отпадъци в тецове и инсинератори. 

 

Посланието на Илияна Лазарова е ясно: Време е за депозитна система и у нас. 

Хиляди вече подкрепиха призива за действие към политиците. Всеки може да го 

направи тук: https://www.zazemiata.org/deposit/ 

 

https://www.zazemiata.org/deposit/


Източник: Mediapool.bg 

 

Заглавие: Плащаме тройна цена за това, че не може да връщаме пластмасови 

бутилки 

 

Линк: https://www.mediapool.bg/plashtame-troina-tsena-za-tova-che-ne-mozhe-

da-vrashtame-plastmasovi-butilki-news353970.html 

 

 
 

Текст: Всекидневно в България 3 млн. пластмасови бутилки биват изхвърляни 

заедно с битовите отпадъци и поемат към сметищата, изгарят се или се изхвърлят 

безразборно в природата, вместо да се събират разделно или да се обхванат 

от система за ползването им срещу депозит и връщането им в специални 

машини. 

 

Бавенето с години на въвеждането на тази депозитна система у нас води до това, 

че българинът плаща три пъти за всяка нерециклирана пластмасова опаковка - 

като потребители, местни данъкоплатци и европейски данъкоплатци, сочат 

данни на екосдружението "За Земята". Купувачите плащат продуктова такса в 

цената на всяка опакована стока, но далеч не всички опаковки се рециклират. 

Общините харчат огромни суми за почистване на опаковки от напитки от улиците 

и парковете, а след това за тяхното депониране или изгаряне. Това не само вреди 

на здравето, но струва и много пари. Средният разход на жител за почистване на 

териториите за обществено ползване в България е по-висок от същия в Белгия, 

Нидерландия и Англия, коментират от природозащитната организация. 

 

Над десет години Министерството на околната среда и водите проучва 

въвеждането на депозитна система у нас, а през 2021 г. тя влезе в официалната 

програма на правителството. Въпреки че от 2012 година до днес са направени 

три доклада по темата, последният от които е от май месец тази година, 

Министерството бави необходимите законови промени като поръчва пореден 

анализ за въвеждането на системата, при която потребителите плащат малка 

сума (депозит) за опаковката, която им се възстановява при връщане на 

амбалажа в магазин. 

 

"Всеки българин изхвърля (не разделя за рециклиране) по 113 пластмасови 

бутилки годишно или четиринадесет пъти повече от средния германец, който 

изхвърля едва по 8 пластмасови бутилки на година. Това е така, защото в 

Германия действа депозитна система, която включва и сериозен дял (25%) 

оборотни бутилки за многократно пълнене. Над 50 страни по цял свят имат такива 

системи, които осигуряват 80%-90% върнати и рециклирани опаковки. Така се 

слага край на безразборното изхвърляне на бутилки и кенове", коментират от "За 

Земята". 

 

А у нас на всеки километър край пътищата се изхвърлят по 140 пластмасови 

бутилки и в допълнение с тези на сметищата това е не само загуба за 

икономиката, тъй като може да се рециклират и суровините да се използват 

отново, но и се плащат значителни обществени средства за тяхното почистване, 

изгаряне и депониране. Например от 2021 г. България плаща от държавния 

https://www.mediapool.bg/plashtame-troina-tsena-za-tova-che-ne-mozhe-da-vrashtame-plastmasovi-butilki-news353970.html
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бюджет над 44 милиона лева годишен данък към Европейския съюз според 

количеството нерециклирани пластмасови опаковки, обясняват от 

организацията. 

 

Тя цитира представителни извадки на общественото мнение, според които над 

85% от българите одобряват въвеждането на депозит и биха връщали бутилките в 

магазините. Техните очаквания са за депозит от поне 20 ст. 

 

За популяризиране на разделното събиране на опаковките и като своеобразен 

натиск над правителството за въвеждане на депозитната система, 

екосдружението включи в кампанията си актрисата Илияна Лазарова. Тя вече е 

била през 2020 г. част от инициативата "Пластмаса в тялото", в която 10 български 

известни личности се изследваха за наличие на опасни химикали, свързани с 

употребата на пластмасови опаковки за храни и напитки. Година по-рано 

актрисата се включи и в кампанията "Горенето на е решение" на "За Земята" и 

"Грийнпийс" - против намерениeто на общините в България да горят отпадъци в 

тецове и инсинератори. 

 

Тя е подкрепила призива на екосдружението за въвеждане на депозитната 

система заедно с хиляди българи, който остава отворен. 

 

Източник: БТА 

 

Заглавие: Свличане на биологичен отпадък на загребско сметище рани трима 

души и предизвика протести с искане за оставка на кмета 

 

Линк: https://www.bta.bg/bg/news/balkans/580925-svlichane-na-biologichen-

otpadak-na-zagrebsko-smetishte-rani-trima-dushi-i-predi 

 

 
 

Текст: Свличане на биологичен отпадък на сметището „Якушевац“ в хърватската 

столица Загреб доведе до нараняване на трима души днес, като единият е тежко 

пострадал, съобщи хърватската национална телевизия ХРТ. Жители на Загреб и 

опозицията в града протестират с искане за оставка на кмета на столицата 

Томислав Томашевич и управителя на хърватската компания за превоз на 

отпадъци "Чистота". 

 

Свличането се е случило в компоста на „Якушевац“ при извозване на биологичен 

отпадък. Камионът на компанията „Чистота“ се обърнал, а според граждани, 

живеещи в близост до сметището, се е чул силен взрив. 

 

Трима души са пострадали, като един от тях има тежки наранявания на ребрата, 

а ръката му е била ампутирана по спешност. Той е извън опасност за живота. 

Още няколко души са потърсили лекарска помощ вследствие на инцидента, 

съобщава хърватската национална телевизия ХРТ. 

 

Започнало е полицейско разследване за причините за свличането на отпадъка. 

Това е вторият инцидент от този тип в последния месец. На 11 ноември стана 

първото свличане на сметището „Якушевац“, при което нямаше ранени. Тогава 
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кметът на Загреб Томислав Томашевич заяви, че с анализ е потвърдено, че 

свличането на отпадъци не е причинило повишаване на концентрацията на 

газове и няма заплаха за здравето на гражданите, припомня медията. 

 

Опозиционният „Хърватски демократически съюз“ обвини за инцидента кмета на 

Загреб, като посочи, че отпадъкът, причинил и двата инцидента, „не е трябвало да 

бъде там“. Опозицията твърди също, че според природозащитници отпадъците в 

„Якушевац“ представляват заплаха за здравето на загребчани, заради 

отделянето на вредни газове. 

 

Томашевич посочи, че превозът на отпадъци към „Якушевац“ е временно 

преустановен и поиска спешна среща с правителството, за да бъде обсъдено 

затваряне на сметището. Хърватският премиер Андрей Пленкович коментира, че 

правителството не носи отговорност за инцидента и не разбира защо е поискана 

спешната среща. Той допълни, че „все пак правителството с радост ще помогне 

на Загреб“. 

 

Градската опозиция и загребчани излязоха на протест край сметището и 

призоваха кмета на Загреб, както и управителя на компанията „Чистота“ Давор 

Вич, да подадат оставките си. 

 

Партията на Томашевич „Можем!“ обеща в предизборната си кампания през 

2021 г. затваряне на сметището „Якушевац“. Според представители на партията 

обаче „нещо, което е работило 20 години, не може да се отстрани за само две 

години“. „Можем!“ смята, че отговорност за настоящата ситуация не носи само 

местното управление или само правителството. 

 


